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Geacht college en gemeenteraadsleden, wij spreken namens omwonenden van de Zegge 7, aan de 

Achterweiweg, Heesweg en schoonhetenseweg.  

 

Wij zien allemaal de beelden op TV van enorme aantallen mensen op de vlucht. Verschrikkelijke 

omstandigheden in land van herkomst en een barre en gevaarlijke  tocht om uiteindelijk in het veilige 

Europa en ook Nederland te kunnen komen. 

 

Het voorgenomen besluit van Burgermeester en Wethouders om  vluchtelingen op te vangen in een 

te realiseren AZC in Raalte begrijpen wij heel goed. Zoals de Burgermeester al heeft aangegeven zijn 

wij nuchtere Sallanders. Niet dat wij altijd vooraan willen staan, maar wij laten mensen zeker niet in 

de kou staan. Er is een besef en de wil om deze mensen te helpen, een opvangplek, een nieuw thuis 

te geven. 

 

Dat zal niet makkelijk zijn. Het gaat om grote aantallen. Mensen komen uit situaties die op zijn 

zachtst gezegd, niet stabiel zijn. De reis hier naar toe is ook niet bepaald rustgevend geweest. De 

opvang zal dus goed geregeld moeten zijn. Om deze vluchtelingen echt een toekomst te kunnen 

geven, is terugkeer naar een veilig land van herkomst het ultieme streven. Gaat dat niet, is het 

integreren in onze samenleving het uiteindelijke doel.  

 

Wij zijn echter van mening dat wij de belangen en de leefbaarheid van onze samenleving, ons dorp 

en onze buurt niet uit het oog mogen verliezen. Deze zullen wij dan ook moeten behartigen. 

 

Wij vinden het belangrijk om aan te geven dat de afgelopen periode als overdonderend door ons is 

ervaren. Op 10 november kregen we een persoonlijk bezoek van de Burgermeester en 2 weken later 

staan we hier in een raadspleinsessie en op 7 december wordt er al een raadsbesluit verwacht. Een 

zeer korte periode voor een zeer belangrijke kwestie rond de leefbaarheid van Raalte in het 

algemeen en onze buurt in het bijzonder. 

 

Graag willen we een aantal concrete zaken aan u voorleggen en daarbij onze mening of advies geven.  

Onze insteek daarbij is een veilige opvang voor de vluchtelingen gericht op de integratie van de 

vluchtelingen in onze maatschappij met behoud van de leefbaarheid van Raalte. 

 

De Burgermeester heeft ons gevraagd om onze mening te geven over of en zo ja, hoe wij de 

vluchtelingen problematiek in de gemeente Raalte zouden kunnen faciliteren. 

 

Zoals hij ook zelf aan gaf, zijn er 3 vragen die beantwoord dienen te worden. 

1. Willen en kunnen wij in Raalte een AZC huisvesten? 

2. Hoeveel vluchtelingen kunnen wij opvangen en hoe lang? 

3. Welke locatie en hoe moet dat AZC vorm gaan krijgen? 
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1. Willen en kunnen wij in Raalte een AZC huisvesten? 

De nood is hoog, het is duidelijk dat er iets moet gebeuren. De ervaringen met het vorige AZC waren, 

na een aantal opstart problemen, positief.  Zoals de Burgermeester al heeft aangegeven, zijn wij  

nuchtere Sallanders. Voorop lopen hoeft niet, maar als wij de schouders er onder zetten, kunnen wij 

een flink aantal mensen helpen. 

 

Het kan de samenleving in Salland ook kansen bieden door gebruik te maken van lokale 

medewerkers, aannemers en toeleveranciers. Het voelt ook goed dat wij in de gemeente Raalte mee 

kunnen helpen aan iets dat een groot en grensoverschrijdend probleem is. 

 

2. Hoeveel vluchtelingen kunnen wij opvangen en hoe lang? 

Dat er vluchtelingen zijn die geholpen moeten worden is duidelijk, maar belangrijk is, hoe je dat gaat 

organiseren. Het COA geeft aan dat het aantal van 950 voordelen geeft, mn. op gebied van 

organisatie, huisvesting en faciliteiten binnen het AZC.  

 

Dat staat echter haaks op de kerntaak van het COA zelf; Het bieden van beheersbare, veilige en 

leefbare omgeving. Dat gaat naar onze mening echt niet met 950 vluchtelingen op 1 locatie. 

 

Uit diverse bronnen, waaronder ook het COA zelf, blijkt dat kleinschalig opvangen van mensen veel 

meer voordelen biedt en voor een dorp als Raalte met 20.000 inwoners, staat 950 gewoonweg niet 

in verhouding.  Het komt overeen met alle inwoners van Broekland of Nieuw-Heeten bij elkaar op 

6ha met een hek er om heen. Zelfs in steden als Breda en Alkmaar worden niet meer dan 400 

vluchtelingen opgevangen. 

 

Uit de ervaringen met het vorige AZC in Raalte blijkt dat rond de 400 vluchtelingen in Raalte goed op 

te vangen zijn. Ook hier waren opstart problemen, maar die waren op te lossen. Om snel en 

adequaat op situaties te kunnen reageren, mag het niet te groot zijn. Hoe groter het AZC, hoe groter 

de problemen binnen als buiten het AZC. Uit rapportages van bestaande AZC’s blijkt dat er een 

duidelijk verband is te leggen tussen het aantal vluchtelingen in een AZC en het aantal incidenten.  

De kranten staan er vol mee, zeker gezien de laatste ontwikkelingen in Parijs en Brussel.  

 

Incidenten vinden in elke samenleving plaats, maar ook hier geldt altijd dat veel verschillende 

personen bij elkaar meer incidenten geven.  Laat Raalte een dorp blijven en niet een stad met de 

bijbehorende problematiek.  

 

Wij begrijpen dat je een AZC ook weer niet te klein kan maken. De begeleiding, de organisatie van 

activiteiten en de kosten moeten in balans zijn met het aantal vluchtelingen.  Uit verschillende 

bronnen, waaronder het COA zelf, blijkt dat een AZC voor 400 vluchtelingen goed te voldoen. Sterker 

nog men pleit meer voor kleinschalig dan grootschalig opvang. 

 

Ondanks de noodzaak om veel en snel vluchtelingen op te vangen mogen wij niet in de verleiding 

komen om ons te laten leiden door kostenbeperking en efficiëntie. Het kan niet zo zijn dat wij zo veel 

mogelijk mensen in een centrum willen stoppen. Het gaat hier om mensen, mensen die aandacht en 

begeleiding nodig zijn. De kwaliteit van leven in een AZC is een investering in het integreren. In een 
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AZC wordt de basis gelegd voor een toekomst in Nederland. Normen en waarden waar wij trots op 

zijn en graag spiegelen aan andere landen en culturen moeten in een AZC herkenbaar zijn. Efficiëntie 

is een mooi streven in een bedrijfsproces, efficiëntie loslaten op mensen is vragen om problemen. 

   

6 speerpunten spelen om tot verantwoord en evenwichtig aantal te komen. 

1. Begeleiding (professioneel, vrijwilligers) 

2. Scholing (NL leren, school gaande kinderen ) 

3. Veiligheid en beveiliging (op en om de locatie) 

4. Samenstelling van de groep vluchtelingen 

5. Animatie (niet kunnen/mogen werken, hele dagen niets te doen, sporten ed.) 

6. Verzorging (medisch, catering) 

 

1. Begeleiding (professioneel, vrijwilligers) 

400 vluchtelingen is een aantal die voor de begeleiders te overzien zou moeten zijn. Het is groot 

genoeg om een significante bijdrage te leveren en klein genoeg om de vluchtelingen die aandacht te 

geven die zij nodig hebben. Zeker gezien de traumatische achtergronden is dat een vereiste. 

 

Vanuit de gemeente Raalte is er nu al gereageerd door een aantal mensen die als vrijwilliger aan het 

werk willen. Ook hiervoor geld dat 400 Vluchtelingen te helpen zijn, in een kamp van 1000 

vluchtelingen zal iedereen meer aan zijn lot overgelaten worden. 

 

Zelfs 400 vluchtelingen kun je niet zo maar in een AZC plaatsen? Dat zou je gefaseerd moeten doen. 

Begin met bv. 200 en bouw dat in een langere periode op door er in de loop van de tijd steeds  met 

50 uit te breiden naar uiteindelijk maximaal 400. De  vluchtelingen, de begeleiding en de omgeving 

geef je zo een kans om er iets goeds van te maken.  

 

Er is al aangegeven dat er verschillende belangengroepen of klankbordgroepen moeten gaan 

ontstaan, wij zijn daar zeker voorstander van. Het zorgt voor betrokkenheid en inspraak. Zorg 

daarnaast voor vaste contactpersonen binnen en buiten het AZC.  

 

2. Scholing (NL leren, school gaande kinderen ) 

In een groter AZC zou je een eigen schooltje neer kunnen zetten en kun je Nederlandse les geven. 

Dat lijkt mooi maar gaat tegen alles in waar een AZC eigenlijk voor bedoeld is. Een AZC is in principe 

een wachtlocatie voor vluchtelingen die ergens in Nederland een huis toegewezen gaan krijgen. 

Integreren in de NL maatschappij is waar je deze mensen op voor moet bereiden. Dat doe je niet 

door ze in grote kampen op  te sluiten. Dat doe je door ze Nederlands te leren en dan het liefst door 

vrijwilligers en op de reguliere scholen.  

 

Integreren doe je door de kinderen naar een normale basisschool te sturen. Bij het vorige AZC is dat 

ook gebeurt. De kinderen worden naar school gebracht en weer opgehaald door de ouders zelf, 

integratie ten top, normen en waarden van onze samenleving kunnen zijn zelf zien, ervaren en 

overnemen. Waar ze later in NL ook terecht gaan komen, de basis is gelegd,. 

Op de scholen zal het een en ander moeten gebeuren om dit allemaal mogelijk te maken, dat geeft 

verdieping aan het onderwijs waar iedereen van zal profiteren. 
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3. Veiligheid en beveiliging (op en om de locatie) 

Bij max. 400 vluchtelingen kunnen begeleiders en beveiligers alles goed overzien. Er zal al snel een 

vorm van sociale controle zijn. Net als in de stad zullen er individuen zijn die anoniem zijn en blijven 

en daardoor uit beeld raken met alle risico’s van dien. 

 

In Raalte kunnen wij, net als de vorige keer een groep van 400 opvangen en een gevoel geven dat ze 

welkom zijn. Een groep van 950 vluchtelingen zal een invasie opleveren van andere culturen. 

Natuurlijk zijn er de gezinnen waarvan de kinderen op onze scholen welkom zijn, maar er zijn ook de 

grote groepen jonge mannen die niets te doen hebben en in de omgeving rondhangen. Deze groep 

zal al snel als een bedreiging worden gezien en een gevoel van angst en onveiligheid oproepen.  

Met een AZC van maximaal 400 vluchtelingen heb je al dit soort problemen niet en als ze er zijn, zijn 

die snel en goed op te lossen.  

 

Een wijkagent zou een AZC van 400 vluchtelingen ook prima in zijn wijk op kunnen nemen. Op deze 

wijze is er naast een contactpersoon van het AZC ook altijd een contactpersoon voor de omgeving. 

Hij/zij heeft overzicht op beide kanten van het hek. 

 

De (loop)route van en naar het AZC zal overzichtelijk en veilig moeten zijn. Het gaat hier om een 

groep mensen die de situatie in NL niet zullen kennen. Voor de huidige bewoners, waaronder de 

schoolgaande kinderen, en de medewerkers van de bedrijven is de verkeerssituatie op dit moment al 

ronduit gevaarlijk. Er hebben zich al meerdere ongelukken en nog veel meer bijna ongelukken 

voorgedaan. Dat kan dus zo niet blijven bestaan. 

 

 

4. Samenstelling van de groep vluchtelingen 

Raalte heeft een kleine kern, het kan niet zo zijn dat er een invasie komt van hangjongeren en andere 

groepen die verveeld door de straten slenteren. Door beperkte aantallen met een gemengde 

samenstelling in het AZC is het risico op incidenten in te beperken en kan het gevoel van onveiligheid 

in de omgeving worden voorkomen.  

• Geen grote groepen alleenstaande of alleen reizende jonge mannen 

• Geen uitgeprocedeerde vluchtelingen die wachten op uitzetting 

• Geen groepen bij elkaar waarvan je weet dat er conflicten zouden kunnen ontstaan 

 

5. Animatie (niet kunnen/mogen werken, hele dagen niets te doen, sporten ed.) 

Op een groot AZC zou je sportvelden en recreatieruimtes kunnen realiseren. Deze zijn duur en 

leveren niet dat op wat als doelstelling is gesteld, het integreren in een maatschappij. 

Integreren doe je niet door met mede-vluchtelingen te sporten en de tijd te doden, dat doe je door 

met de Raaltenaren mee te sporten. Het geeft mogelijkheden voor iedereen om heel laagdrempelig 

en in je eigen (sport)vereniging een bijdrage te leveren, integratie ten top. Ook hiervoor geldt, dat dit 

alleen maar kan als de groep niet te groot is. 
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6. Verzorging (medisch, catering) 

Ook hiervoor geldt dat het niet de integratie ten goede komt als je van alles organiseert op de AZC 

locatie. In de periode na het AZC moeten zij zelf hun leven indelen en overal de weg vinden. Door 

afspraken maken met de lokale hulpdiensten, artsen en andere organisaties bereid je de 

vluchtelingen voor op de echte wereld. 

 

Hoe lang kan een samenleving dit allemaal faciliteren? 

Langer dan 5 jaar is echt geen optie. Ook hier is de ervaring met het vorige AZC dat 5 jaar te doen is. 

Het is lang, maar gezien alle investeringen op allerlei gebieden moet je daar wel van uit gaan. Na 5 

jaar zullen de tijdelijke woonunits uitgeleefd zijn en zullen nieuwe investeringen gedaan moeten 

worden. 

De animo om vluchtelingen te blijven helpen zal afnemen. De impact op de samenleving en de 

overlast zal te groot gaan worden.  Zoals er in Den Haag wordt aangegeven, zullen de lasten in 

Nederland verdeeld moeten worden. Meer AZC locaties in NL levert een breder draagvlak op. Raalte 

heeft dan zijn deel dan ruim gedaan.  

 

Vanuit vluchtelingen oogpunt is 5 jaar ook meer dan voldoende. Zij zijn in afwachting van een vaste 

verblijfplaats, wat binnen die 5 jaar zeker plaats moet kunnen vinden. Het COA geeft ook aan dat de 

doorstroom in principe altijd korter is dan 5 jaar.  

 

3. Welke locatie en hoe moet dat AZC er uit zien? 

Bij de zoektocht naar een geschikte locatie is uitgegaan van een aantal van 950 vluchtelingen. 

Als je uit gaat van 400 vluchtelingen, zijn er veel meer mogelijkheden. Zelfs de buurtdorpen zouden 

bij de opvang betrokken kunnen worden. Locaties die al eerder zijn genoemd zoals de Franciscushof, 

het MBI terrein en bij de Beaphar bieden dan mogelijkheden die prima voldoen aan de gestelde 

eisen. Zo zijn er nog meer locaties aan de rand van Raalte die bekeken kunnen worden zoals het 

gebied naast de ijsbaan. Er zou wellicht zelfs gekeken kunnen worden naar bestaande panden zoals 

bv. het oude Carmel College met de noodgebouwen. Wij vragen dan ook om dit opnieuw te bekijken. 

 

Een groot voordeel zou kunnen zijn om het MBI terrein te saneren en voorzien van permanente 

woningbouw. Na 5 jaar AZC kunnen deze woningen beschikbaar komen voor de plaatselijke 

bevolking zodat daar de wachtlijsten korter worden of zelfs kunnen verdwijnen.  

 

De methode van kleinschalige opvangen en verzorging wordt op dit moment ook binnen de 

gezondheidszorg en scholen toegepast. Kleinschalig wonen binnen de woonkernen in plaats van 

grootschalig met alle complicaties van dien. Ook hier met het doel om te integreren in de 

maatschappij. 

 

Eisen die gesteld worden zoals nabijheid van het centrum en openbaar vervoer, in een bouwkern 

enz. zijn vanzelfsprekend als je de doelstelling nastreeft om de integratie van vluchtelingen te 

bevorderen. In de plannen zoals die er nu liggen zien wij dat absoluut niet terug. In tegendeel zelfs. 

De Zegge 7 voldoet aan geen van de gestelde eisen. De locatie is bestemd als bedrijventerrein en 

daar heeft de buurt ook altijd rekening mee gehouden. Bij de bestemmingsplan procedure voor de 

Zegge 7 is door de buurtbewoners geen rekening gehouden met een bestemming als 
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Wij kunnen ons niet voorstellen dat je op de Zegge7 de vluchtelingen, tussen hoge hekken, in een 

weiland gaat plaatsen. Het lijkt simpel om een braak liggend stuk grond te pakken, maar er zijn ook 

hier een flink aantal eisen waar de locatie t.o.v. de omgeving aan zou moeten voldoen. Ook hier geldt 

dat de uitgifte van de kavels geheel stil zal komen te vallen. 

 

Meer dan 2 bouwlagen zijn in Raalte zeer beperkt te vinden. Dat kan ook niet in een dorp als Raalte. 

Een AZC mag daar op geen uitzondering zijn en al helemaal niet in een buitengebied. In een 

buitengebied is 1 bouwlaag echt het maximum.  Een donker buitengebied moet ook donker blijven. 

Aangepaste wegen en voetpaden, een busverbinding, ruimte en respect voor omwonenden, allemaal 

zaken die nog gerealiseerd moeten gaan worden. Met 400 vluchtelingen kan is dat wellicht in te 

passen door de beoogde locatie richting de Overkampsweg op te schuiven, maar het blijft behelpen. 

 

 

Tot slot 

Ondanks dat wij zeer kort de tijd hebben gehad om ons te verdiepen in deze materie, denken wij dat 

wij met onze inbreng een goede bijdrage kunnen leveren en een duidelijk beeld hebben kunnen 

schetsen van de uitdaging die voor ons ligt.  

 

Wij hebben 20 punten uitgewerkt met eisen en adviezen die opgevolgd dienen te worden om tot een 

acceptabele en kwalitatief goede vluchtelingen opvang. Wij gaan er van uit dat u deze ter harte 

neemt en dat wij dat terug gaan zien in de uiteindelijke uitvoering. 

 

20 aandachtspunten en adviezen om in de gemeente Raalte een AZC te kunnen vestigen. 

1. Wij zien draagvlak binnen de gemeente Raalte om vluchtelingen op te vangen, ga daar 

zorgvuldig mee om  

2. Belangrijkste uitgangpunt moet zijn dat wij vluchtelingen integreren in onze samenleving 

3. 6 kernpunten die onderbouwen dat 400 vluchtelingen in Raalte het echt maximum is 

4. Aantal vluchtelingen opbouwen door te starten met 200 en dan bv. per periode 50 erbij tot 

maximaal 400 

5. Brede onderbouwing dat 5 jaar echt het maximum moet zijn 

6. Geen onderling conflicterende groepen en uitgeprocedeerde vluchtelingen 

7. Betrokkenheid en draagvlak creëren door werk- en klankbordgroepen 

8. Goede onderbouwing van alle mogelijke locaties en dan pas een definitieve keuze maken 

9. Maximaal 1 bouwlaag in het buitengebied 

10. Respect voor omwonenden door een afstand tot omliggende kavels van minimaal 100 meter 

11. Veiligheid en het gevoel daarvan in en om het AZC moet gewaarborgd zijn 

12. Veiligheidsmaatregelen treffen voor de looproutes langs het kanaal met(subtiele) verlichting  

13. Lokale voorzieningen inzetten voor scholing, sport enz. 

14. Lokale toeleveranciers, ondernemers en werknemers contracteren 

15. Direct omwonenden of anderszins gedupeerden voortvarend compenseren voor schade en 

of onkosten voor bv. beveiliging, hekwerken bij de bedrijven en (geluid)isolatie van de 

omliggende panden. Ook bij een tijdelijk AZC kunnen de gevolgen groot zijn.  

16. Vaste contactpersonen binnen en buiten het AZC (wijkagent) 
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17. Het gaat in het geval van de Zegge7 om een buitengebied, dat moet rustig en donker blijven 

dus geen licht vervuiling 

18. Wifi, UMTS en ander stralingsbronnen beperken tot de AZC locatie 

19. Naast een wetering van 6 meter breed, een wal van tenminste 3m hoog met een degelijke 

begroeiing van bosplantsoen die dienst doet als zicht- en geluid beperkende maatregel 

20. Verkeersveiligheid verbeteren rondom AZC d.m.v. gescheiden loop- en fietsroutes 

 

 

20 punten die in acht moeten worden genomen om überhaupt een AZC in Raalte te kunnen vestigen. 

Voor de direct omwonenden zijn 4 kernpunten van het grootste belang. 

 

4 Kernpunten voor de omwonenden van de Zegge 7 

1. Maximaal 400 vluchtelingen in het beoogde AZC 

2. Tenminste 100 meter vanaf de woonkavels met een wetering en wal van 3 meter met 

bosbegroeiing als afscheiding 

3. Maximaal 1 bouwlaag 

4. Licht-, geluid- en straling beperkende maatregelen. 

 

Burgermeester we zijn u zeer erkentelijk voor de manier waarop u ons dinsdag en woensdag hebt 

geïnformeerd over de situatie. De betrokkenheid die u toonde heeft ons goed gedaan. 

Wij hopen dat u en de raadsleden onze zorgen begrijpt en dat u allen hiermee een weloverwogen 

besluit kunnen gaan nemen waarin wij onze 20 punten gaan herkennen. 

Voor vragen en meedenken zijn wij graag beschikbaar.  

 

Bedankt voor uw aandacht. 


